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Kommunfullmäktiges protokoll 2024-06-19  

Tid och plats  

2024-06-19 klockan 17:00-21:00 i Heby Folkets hus, A-salen, ajournering klockan 18.35 - 19.05 

Beslutande ledamöter 

Olof Nilsson (S) ordförande, Caroline Gille (M), Ingela Wikander (KD), Rickert Olzon (M), Bo Andersson (M), 

Ewa Westling Olzon (M), Per Sverkersson (S), Rose-Marie Isaksson (S), Carina Schön (S), Ann-Christin 

Grattback Åkerblom (S), Bernt-Erik Rutström (S), Carola Eriksson (S), Anders Pettersson (S), Tina Hultman 

(L), Marie Wilén (C), Per Möller (C), Annika Krispinsson (C), Göran Hillbom (C), Rolf Edlund (C), Per Erik 

Johansson (C), Carl-Otto Bergquist (V), Bengt Thalin (V), Hans-Göran Björk (KD), Florence Emma Anvo 

(KD), Anders Kihl (KD), Ing-Mari Fogelberg (SD), Toni Hietakuja (SD), Åsa Eklind (SD), Joel Wåhlén (SD), 

Malin Strömberg (SD) § 41 - 51, Bengt Neteborn (SD), Iryna Sygeda (SD), Dick Pettersson (C), Mattias Widén 

(SD), Inga-Lill Hellgren (S), Daniel Steinmo (MP), Håkan Bengtzon (M), Annika Isaksson (S), Jan Eriksson 

(S), Marga Karttunen (SD) 

Ej tjänstgörande ersättare 

Ann-Christin Persson (S), Karl-Arne Larsson (C), Carl-Åke Elmersjö (MP), Håkan Collin (S) § 44 - 61 

Övriga närvarande 

Disa Hasselberg, kommunsekreterare, Håkan Carefall, VD Sala-Heby Energi AB § 41, Emma Burstedt, 

kommundirektör  

Val av justerare 

Annika Krispinsson (S) och Ewa Westling Olzon (M) 

Tid och plats för justering 

2024-06-24 klockan 08.30 på kommunkontoret, Tingsgatan 11 

Justerade paragrafer 

§ 41- § 61  

Underskrift 

 _______________________________________________________________  

Olof Nilsson, ordförande 

 _______________________________________________________________  

Annika Krispinsson, justerare 

 _______________________________________________________________  

Ewa Westling Olzon, justerare 

 _______________________________________________________________  

Disa Hasselberg, sekreterare 
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Anslagsbevis  
Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag. 

Organ 

Kommunfullmäktige 

Sammanträdesdatum 

2024-06-19 

Förvaringsplats för protokollet 

Kommunkontoret, Tingsgatan 11, Heby 

Datum då anslaget sätts upp 

2024-06-24 

Datum då anslaget tas ned 

2024-07-15 

Underskrift 

_______________________ 

Disa Hasselberg 
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Kf § 41 Dnr KS/2007:45 107 

Sala Heby Energi AB, information 
 

 

Kommunfullmäktige tackar för informationen. 

 

Sammanfattning 

Håkan Carefall, VD för Sala Heby Energi AB redogör för bolaget och dess dotterbolag Sala Heby 
Energi Elnät AB och Sala Heby Energi Elnät Service AB verksamhet under 2023, och presenterar 
kommande planer. 
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Kf § 42   

Årets företagare och årets unga företagare 
 

Kommunfullmäktige gratulerar årets företagare och unga företagare. 

 

Sammanfattning 

Kommunstyrelsens ordförande Marie Wilén och Staffan Boman, ordförande för Företagarna i Heby 
kommun delar ut priset till årets företagare och årets unga företagare. 

 

Årets Företagare i Heby kommun 2024 är Henrik Olsson på Hemköp i Östervåla. 

Årets Unga Företagare i Heby kommun 2024 är Oskar Kylin Blom, Team OKB. 
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Kf § 43   

Allmänhetens frågor 
 

 

Det föreligger inga frågor från allmänhetens frågor. 
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Kf § 44  

Styrelser och nämnder, information 
 

 

Kommunfullmäktige tackar för informationen. 

 

Sammanfattning 

Marie Wilén (C), kommunstyrelsens ordförande summerar vårens årsstämmor Leader Nedre 
Dalälven, Sala Heby Energi AB, Dalabanans intresseförening, NEDA och Upplandsstiftelsen. 

Det har arrangerats ett möte för det lokala krishanteringsrådet den 17 april med tema näringslivets 
beredskap. Kommunstyrelsen antog i maj en krigsorganisation för Heby kommun. 

Biologisk myggkontroll har genomfört en stor bekämpningsinsats av stickmyggslarver på totalt  
5653 hektar med helikopterbaserad spridning av VectoBac G mellan den 15 och 20 maj. Inom  
Heby kommun bekämpades 1636 hektar. Alla efterkontrollerna såg mycket bra ut med inga eller  
enstaka levande larver. Biologisk myggkontroll har efter den första bekämpningen  
bekämpningsmedel för cirka 1000 hektar, vilket kan räcka för en insats efter lokalt regn i  
exempelvis områden vid Huddunge. Mer bekämpningsmedel förväntas komma i mitten av juli. De  
extra 5 miljoner kronor som regeringen utlovade den 23 maj kommer att användas för  
betalningen av detta inköp som Sandvikens kommun gick in för som garant, och resterande pengar  
kan användas för att flyga ut bekämpningsmedlet. Det är endast stickmyggen som kan bekämpas, den 
vanliga skogsmyggan påverkas inte av Vectobac. 
 
 
Carl-Åke Elmersjö (MP) ordförande i Valnämnden, återrapporterar om EU-valet. Valarbetet förlöpte 
väl då det gick smidigt utan incidenter och nämnden hade en bra och snabb rapportering, vilket 
Länsstyrelsen också var nöjda med. Det finns en del justeringar att ta med till kommande val, 
gällande vissa vallokaler, som varit lite väl trånga. Sedan behöver kommunen också se över 
budgetering så att finansiering finns för arbete som utförs alla räkenskapsår som arbetet pågår, 
vilket pågick både 2023 och 2024 inför EU-valet med förberedelser. Kommande valår kommer det 
krävas kraftfullare bemanning under förtidsröstning, då det blir allt striktare säkerhetsregler 
samtidigt som andelen som förtidsröstar ökar. Det är också dags att se över reglementet för 
nämnden. 

 

Annika Krispinsson (C) ordförande i vård- och omsorgsnämnden rapporterar om var man befinner 
sig i processen för nya Tallgården. I mars godkände nämnden en behovsanalys och valde att vidare 
förorda nybyggnation framför ombyggnation. På nämndens junisammanträde presenterade 
Hebygårdar AB ett preliminärt investeringsavtal med projekttidplan, projekteringskostnad, bedömd 
preliminär årshyra och investering. Nämnden gav förvaltningen i uppdrag att lämna accept på det 
preliminära investeringsavtalet.  

Enligt tidplanen ska beslut om slutligt investeringsavtal fattas i februari 2025. I beslut om mål och 
budget 2025, plan 2026-2027 som fattas i november behöver man ta höjd för investeringen. Framåt 
sommaren 2025 planerar nämnden att kommunfullmäktige ska kunna besluta om 
igångsättningstillstånd.  

 



PROTOKOLLSUTDRAG 
2024-06-11 
Kommunstyrelsen 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 8(29) 

Per Möller (C) ordförande i samhällsbyggnadsnämnden rapporterar om att det uppstått bristningar i 
en vattenledning mellan Heby och Morgongåva. Ledningen är från 60-talet och gjord av asbest vilket 
medför svårigheter med arbetet eftersom det krävs skyddsutrustning. Går den sönder så tar det lång 
tid att laga, vilket föranleder att nämnden behöver se över att byta ut den inom en snar framtid.  

 

Anders Pettersson (S), ordförande i kultur- och fritidsnämnden redogör för firandet av att 
musikskolan blivit kulturskola under våren. Teatergruppen i Östervåla har rönt stor framgång och 
vann den regionala teatertävlingen som hölls i Gävle under våren, vilket ledde till att Kulturskolan 
var en av 8 finalister av 73 medverkande teatergrupper från hela Sverige i Rikstävlingen som gick av 
stapeln 24 – 26 maj.  

Östervåla IF höll en mycket lyckad skolavslutning Skogsvallen. Avslutningsvis slog Anders Pettersson 
ett slag för nattvandringen och att fler än föreningarna borde söka medel till detta för att öka 
tryggheten med ökad vuxennärvaro utomhus på kvällarna.  
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Kf § 45   

Revisorerna, information 
 

 

Det föreligger ingen information från revisorerna. 
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Kf § 46   

Återrapporteringar 
 

 

Sammanfattning 

Per Möller (C) rapporterar om att Vafabmiljö beslutat att införa hushållsnära sopsortering, vilket 
kommer medföra ett utbyte av 60 000 tunnor. Det har pågått en provperiod som visar att 
förbränning av sopor minskat mycket med införandet av hushållsnära materialsortering.  

 

Daniel Steinmo (MP) rapporterar om att Tämnarens vattenråd haft ett möte i Månkarbo där man 
både diskuterade övergödningsfrågan och den aktuella översvämningsproblematiken.  
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Kf § 47   

Frågor 
 

Kommunfullmäktige tackar för informationen. 

 

Sammanfattning 

Bo Andersson (M) ställer en fråga till kommunstyrelsens ordförande Marie Wilén (C): 

Med anledning av en kommentar från en av dina partikollegor under senaste kommunstyrelsen så 
undrar jag om du också har tröttnat på snacket om företag och företagsamhet? 

 

Kommunstyrelsens ordförande Marie Wilén (C) ger följande svar:  

Vi jobbar kontinuerligt med att förbättra företagsklimatet i Heby kommun. Jag har inte på något sätt 
tolkat att min partikamrat på uttryckte sig negativt om företagarna på kommunstyrelsen 
sammanträde. Vi utvecklar tillsammans Heby kommun. Jag upplever att det är något av en 
ordningsfråga att ställa frågan såhär till mig.  

Annika Krispinsson (C) ställer en ordningsfråga till kommunfullmäktige om det verkligen är okej att 
ställa fråga till en ordförande om vad en partikamrat har sagt eller inte. Dessutom innehöll frågan ett 
citat från partikamraten som var felciterat och taget ur sitt sammanhang. Enligt fullmäktiges 
arbetsordning kan inte ledamöterna delta under frågestunden. Det innebär att något 
tillrättaläggande inte är möjligt.  

Kommunfullmäktiges ordförande Olof Nilsson (S) påminner om regelverket om punkten frågor, att 
frågor ska riktas till ordföranden för en nämnd och att det inte är lämpligt att ställa en fråga om vad 
som uttalats vid ett sammanträde från en enskild ledamot eller ersättare.  

 

Ewa Westling Olzon (M) ställer en fråga till kommunstyrelsens ordförande Marie Wilén (C): 

Vad har hänt sedan Sala kommun sagt upp avtalet med en gemensam bygg och miljöförvaltning? 
Samma fråga gäller även avtalet om gemensam Räddningstjänst som sagts upp, vad sker där? Och hur 
blir det rekryteringen av en ny räddningschef? 

 

Kommunstyrelsens ordförande Marie Wilén (C) ger följande svar:  

Kommunstyrelsen har gett kommundirektören ett uppdrag i båda dessa frågor. Gällande bygg- och 
miljöförvaltningen så upphör avtalet sista december 2025. Kommundirektör utreder och har kontakt 
med närliggande kommuner och kommer under tidig höst föreslå kommunstyrelsen ett vägval i 
frågan. Vad gäller Sala-Heby räddningstjänst så är avtalet uppsagt och går ut sista december i år. Sala 
kommun gav besked vid ägarmötet i februari att man vill fortsätta samarbetet med Heby kommun, 
och under mitten av maj har de inkommit med ett förslag på avtal. Frågan kommer upp till 
kommunstyrelsen i augusti eller september. Sala håller nu på med förberedelserna för att rekrytera 
nya räddningschef. Tjänsten kommer utlyses under andra halvåret.  

 

Ingela Wikander (KD) ställer en fråga till samhällsbyggnadsnämndens ordförande Per Möller (C): 

Vad finns det för plan för välkomstskyltarna som sitter uppe? De börjar bli lite sönderbrända. 
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Samhällsbyggnadsnämndens ordförande Per Möller (C) ger följande svar: 

En gång i tiden togs beslutet om att sätta upp dem, men man tog aldrig något beslut om underhåll och 
skötsel. Vi har nu monterat ner de trasiga solcellslamporna. Vi får fundera vidare på skyltarnas 
framtid. 

 

Delges 
B Andersson 
M Wilén 
A Krispinsson 
E Westling Olzon 
P Möller 
I Wikander 
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Kf § 48 Dnr KS/2024:75 006 

Interpellationer 
 

Kommunfullmäktige tackar för informationen. 

 

Sammanfattning 

Hans-Göran Björk (KD) har ställt följande interpellation till kommunfullmäktiges ordförande Olof 
Nilsson (S): 

Behöver kommunfullmäktige upprätta en ”uppförandekod” för våra förtroendevalda? 

Som politiker är jag folkvald och har fått mina uppdrag i förtroende. Jag får ersättning för mina 
uppdrag och den tid jag ägnar åt styrelser och nämnder. Jag har mer och mer noterat hur intresset för 
aktiviteter i mobiltelefon är mer viktigt än att följa det som händer under sammanträden i nämnder 
och styrelser. Likaså kan – inte bara jag – notera ett ”spring” mellan sittplatsen och kaffetermosen 
under pågående dragning av ärenden. Att titta vem som skickar ett meddelande eller försöker ringa 
anser jag vara ok. Det kan vara ett akut meddelande. Men inleder man därefter en konversation, 
anser jag att man bör lämna sammanträdet vid lämpligt tillfälle och anmäla en ersättare, för att 
slutföra konversationen. 

I ett ägarmöte nyligen noterade jag hur förtroendevalda (inte från vår kommun) ägnade större delen 
av mötestiden till konversation i mobiltelefonen, än deltagande och konversationen i mötet. I 
riksdagen och dess utskott hade liknande sidoaktiviteter omedelbart lett till tillsägelser.  

Min fråga till kommunfullmäktiges ordförande Olof Nilsson blir: 

– Är det okey att ägna tid åt andra saker under ett möte och sammanträde, än det man är arvoderad 
för? 

– Är det dags att införa eller tydliggöra ett slags uppförandekod för förtroendevalda som deltar i 
möten och sammanträden? 

 

Olof Nilsson (S) ger följande interpellationssvar: 

Nej, jag tycker inte det är ok att ägna tid åt andra saker under ett möte i en nämnd, styrelse eller 
fullmäktige. Det kan störa mötet på olika sätt och det kan bli stökigt i mötesrummet. Samtidigt måste 
det finnas en acceptans för att människor har ett liv utanför mötesrummen och att det kan vara 
nödvändigt att ha telefoner osv. tillgängliga. 

Det är ganska vanligt att kommuner har uppförande koder för förtroendevalda och jag kan mycket 
väl tänka mig att även vi kan ha nytta av ett sådant dokument i framtiden. 

 

Hans-Göran Björk (KD) begär replik. 

Olof Nilsson (S) replikerar.  

 

Deltar i debatten gör sedan Annika Krispinsson (C), Hans-Göran Björk (KD). Ingela Wikander (KD)  

Carl-Otto Bergqvist (V) och Per Möller (C).  
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Beslutsunderlag 

Interpellation, 10 maj 2024 

Interpellationssvar, 12 juni 2024 

 

 

Delges 

H-G Björk 

O Nilsson 
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Kf § 49 Dnr KS/2023:111 106 

Årsredovisning och ansvarsfrihet för direktionen och de 

enskilda ledamöterna i Vafabmiljö kommunalförbund 2023 
 

Kommunfullmäktiges beslut 

 Beviljar ansvarsfrihet för direktionen och de enskilda ledamöterna i Vafabmiljö 
kommunalförbund. 

 

Sammanfattning 

Vafabmiljö kommunalförbund har upprättat sin årsredovisning, till vilken följer revisorernas och 

yrkesrevisionens granskning. Yrkesrevisionen kommer i sin granskning med en del 

utvecklingsområden för Vafabmiljö i sin årsredovisning, gällande redovisning av pensioner och 

internredovisning. Måluppfyllelsen är 55 %, lite olika hög i de fyra målområdena. Man noterar 

vidare dessa brister, som inte anses vara väsentliga: 

 Det saknas en rutin för att attestera manuella bokföringsorders. 
 Det saknas upplysning i not om säsongsvariationer och cykliska effekter.  
 Förvaltningsberättelsen kan med fördel utvecklas ur informationssyfte.  
 Reservering för upplupna löner har gjorts med 679 tkr för högt belopp.  
 Justeringsposter som inte ingår i kassaflödet saknar notupplysning. 

 
 

Sammanfattningsvis identifierar inte yrkesrevisionen eller förbundets egna revisorer något som 

föranleder hinder att rekommendera att ansvarsfrihet beviljas.  

Beslutsunderlag 

Ks § 92/2024 

Tjänsteskrivelse, 16 april 2024 

VafabMiljö direktion 2024-03-13 § 6 Årsredovisning 2023 

Årsredovisning för Kommunalförbundet Vafabmiljö 2023 
Revisionsberättelse 
Revisorernas redogörelse 
Sakkunniga biträdets yttrande 
Granskningsrapport 
 

 

 

Delges 

Vafabmiljö kommunalförbund 
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Kf § 50 Dnr KS/2008:23 106 

Årsredovisning och ansvarsfrihet för Samordningsförbundet i 

Uppsala län 
 

Kommunfullmäktiges beslut 

 Styrelsen i Samordningsförbundet Uppsala län beviljas ansvarsfrihet för verksamhetsåret 
2023. 

 

Sammanfattning 

Samordningsförbundets revisorer har granskat förbundets verksamhet och årsredovisning för 

2023 och tillstyrker att styrelsen och dess ledamöter beviljas ansvarsfrihet. 

Samordningsförbundets medlemmar ska ta ställning till om förbundets styrelse beviljas 

ansvarsfrihet för verksamhetsåret 2023.  

 

Beslutsunderlag 

Ks § 103/2024 
Missiv 
Årsredovisning 2023 
KPMG Revisionsberättelse 
Granskningsrapport EY 
Granskningsrapport KPMG 
Revisionsberättelse, lekmannarevisionen 

 

 

Delges 

Samordningsförbundet Uppsala län 
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Kf § 51 Dnr KS/2023:136 289 

Lokalförsörjningsplan 2024 - 2033 
 

Kommunfullmäktiges beslut 

 Lokalförsörjningsplan antas. 
 

Sammanfattning 

Förvaltningen har tagit fram en lokalförsörjningsplan som i utkastversion presenterades för 

kommunstyrelsen vid sammanträdet den 23 april 2024. Förvaltningen gavs då i uppdrag att 

återkomma med en färdig plan till kommunstyrelsens sammanträde i maj. 

Syftet med lokalförsörjningsplanen är att ge förutsättningar för att med god framförhållning 

kunna planera och utveckla kommunens samlade lokalbehov. Planen utgör ett kompletterande 

beslutsstöd för att kunna bedöma framtida investeringsbehov och kommunens samlade 

lokalkostnader. 

Aktuell plan visar att det med en tioårig planeringshorisont föreligger ett behov av ett nytt 

vårdboende i norra kommundelen. Den behovsanalys som beslutats av vård- och 

omsorgsnämnden förordar ett nybyggnadsalternativ med 40 platser vid vårdboendet med 

framtida expansionsmöjligheter. Behovet bedöms föreligga redan år 2028 då ett nytt vårdboende 

behöver vara färdigställt. De tillkommande kostnaderna för ett nytt vårdboende beräknas i 

initiala kalkyler till 39,9 miljoner kronor. 

Inom utbildningsnämndens ansvarsområde bedöms behovet att lokaler vara tillgodosett i och 

med de projekt som färdigställs i Vittinge och Harbo. De behov som i övrigt föreligger gäller 

främst underhållsinsatser i befintliga lokaler. Förvaltningen har tagit fram en behovsanalys för 

Centrum för livslångt lärande som förordar en ombyggnation av Tegelbacken, tidigare 

vårdboende. Beslut i detta ärende har ännu inte fattats av utbildningsnämnden. 

Inom kommunstyrelsens ansvarsområde har en förtätning genomförts i kommunhuset. Ett mer 

flexibelt utnyttjande av befintliga lokaler har medfört att fler medarbetare ryms i lokalerna. Som 

en effekt av detta har andra lokaler kunnat sägas upp vilket innebär ett effektivare 

lokalutnyttjande.  

 

Beslutsunderlag 
Ks § 100/2024 

Lokalförsörjningsplan för perioden 2024 – 2033, daterad 2024-05-21 

Rapport, Skolor och förskolor i Heby Kommun, Werk1 arkitekter, 2017-06-16 

Rapport, Utredning – Lokaler för grundskola och kostverksamhet i Heby kommun, Sweco 2019-

04-08 

Rapport – Granskning av kommunens lokalförsörjningsprocess verksamhetslokaler, Kf rev § 19 
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Revisionsrapport – Granskning av kommunens lokalförsörjningsprocess för verksamhetslokaler, 
Mars 2020  
Rapport – Granskning av kommunens lokalförsörjningsprocess verksamhetslokaler, Ks § 105, 
2020 
Granskning av kommunens lokalförsörjningsprocess för verksamhetslokaler – yttrande Ks § 140, 
2020 
PM Granskning av kommunens lokalförsörjningsprocess för verksamhetslokaler, 2020-08-10 
Rapport – Granskning av kommunens lokalförsörjningsprocess verksamhetslokaler, Kf rev § 54, 
2020 
Uppföljning granskning av kommunens lokalförsörjningsprocess verksamhetslokaler, Kf rev § 29, 
2021 
Ks § 30/2020 
Planeringsdirektiv och omvärldsanalys för mål och budget 2021 
”Kommunens långsiktiga behov av lokaler ska kartläggas och en planering tas fram, för att den 
utveckling och omsättning som är aktuella i olika verksamheter ska ske med så gott 
planeringsunderlag som möjligt” 
Ks § 32/2021 
Planeringsdirektiv och omvärldsanalys för mål och budget 2022, ”Kommunens långsiktiga behov 
av lokaler ska kartläggas och en planering tas fram, för att den utveckling och omsättning som är 
aktuella i olika verksamheter ska ske med så gott planeringsunderlag som möjligt” 

 

 

Yrkande 

Marie Wilén (C), Annika Krispinsson (C), Anders Pettersson (S) och Carina Schön (S) yrkar bifall till 
kommunstyrelsens förslag.  

 

 

Delges 

Samtliga nämnder och styrelser 
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Kf § 52 Dnr KS/2024:57 210 

Planeringsstrategi 
 

Kommunfullmäktiges beslut 

 Planeringsstrategi antas. 
 

Sammanfattning 

Heby kommuns översiktsplan, Kommunplan 2013, antogs i Kommunfullmäktige 2013-10-29 (§ 

127).  

I enlighet med en ändring i plan- och bygglagen (PBL, 2010:900) som infördes i april 2020 ska alla 

kommuner senast två år efter ordinarie val anta en planeringsstrategi. Syftet med 

planeringsstrategin är att främja en aktuell och framåtsyftande översiktsplanering. I 

planeringsstrategin ska kommunen ta ställning till ändrade planeringsförutsättningar av betydelse 

för översiktsplanens aktualitet samt kommunens fortsatta arbete med översiktsplaneringen.  

Enligt PBL ska Länsstyrelsen i ett underlag till kommunen redovisa sådana statliga och 

mellankommunala intressen som kan ha betydelse för översiktsplanens aktualitet. Länsstyrelsen 

inkom med ett sådant underlag till Heby kommun den 2023-04-13.    

PBL anger att kommuner som antagit en ny översiktsplan under de två första åren av 

mandatperioden är undantagna från kravet på planeringsstrategi. Eftersom Heby kommun inte 

kommer att ha en ny antagen översiktsplan senast den 11 september 2024 gäller inte det 

undantaget för Heby kommun. För att Kommunplan 2013 inte ska upphöra att gälla efter den 11 

september 2024 behöver en planeringsstrategi antas av Kommunfullmäktige senast detta datum.  

Förvaltningen har ett uppdrag och ett pågående arbete med framtagande av en ny 

kommunövergripande översiktsplan. Heby kommuns planeringsstrategi är framtagen och 

utformad utefter den förutsättningen.  

 

Beslutsunderlag 

Ks § 112/2024 
Planeringsstrategi 
Bilaga 1: Länsstyrelsens underlag till planeringsstrategi, inkommen 2023-04-13 

 

 

Delges 
Länsstyrelsen i Uppsala län 

Angränsande kommuner 

Mark och planeringsenheten 
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Kf § 53 Dnr KS/2024:41 042 

Kvartalsrapport per 31 mars 2024 - hela kommunkoncernen 
 

Kommunfullmäktiges beslut 

 Kvartalsrapporten per 31 mars – hela kommunkoncernen godkänns. 
 Ge samtliga nämnder i uppdrag att bidra till att säkerställa att ett positivt resultat kan nås för 

helår 2024. 
 

Sammanfattning 

Kvartalsrapporten utgör i enlighet med riktlinje för mål och budget ett fördjupat 
uppföljningstillfälle. Fördjupningen omfattar en helårsprognos som upprättas för kommunen som 
helhet och för respektive nämnd. Den innehåller ingen sammanställd redovisning för kommun 
och företag eller balansräkning och finansieringsanalys. Bolagen redovisas översiktligt utifrån 
lämnade rapporter per 31 mars. 

Hebyfastigheter AB och Hebygårdar AB redovisar ett utfall efter årets första tre månader i nivå 

med budget. Hebygårdar AB prognostiserar ett överskott i 2024 års verksamhet med 1,2 miljoner 

kronor vilket förklaras av högre intäkter och lägre kostnader för snöröjning. Hebyfastigheter AB 

prognostiserar ett helårsutfall som är i nivå med budget. Investeringsverksamheten är låg under 

årets inledning men båda bolagen bedömer att investeringsverksamheten ska genomföras enligt 

plan. 

Kommunens verksamheter redovisar ett resultat som är bättre än budget efter årets första tre 

månader. Verksamhetens nettokostnad avviker positivt med 0,5 miljoner kronor. Finansieringen i 

skatter och generella statsbidrag är i nivå med budget i perioden. Finansnettot har en positiv 

budgetavvikelse i perioden som främst förklaras av ej realiserade vinster i pensionsstiftelsen, 

31,1 miljoner kronor. Även utan denna effekt som kommunen inte kan använda i reguljär 

verksamhet är finansnettot positivt med 4,1 miljon kronor.   

Årsresultatet, exklusive effekt av pensionsstiftelse, prognostiseras till minus 6,8 miljoner kronor 

vilket är 8,1 miljoner kronor sämre än budget. Verksamheternas nettokostnad avviker negativt 

med 17,8 miljoner kronor där väsentliga förklaringar är avvikelser hos Utbildningsnämnden. 

Med utgångspunkt från årsprognos för de finansiella målen är det enbart resultatet i förhållande 

till skatteintäkter och generella statsbidrag, för fyraårsperioden 2021 till 2024, som kommer att 

uppnås för helår 2024. Nettokostnadsutvecklingens ökningstakt överstiger motsvarande för 

skatter och generella statsbidrag och soliditeten kommer att försämras genom ett negativt 

resultat. Mot bakgrund av den svaga skatteutvecklingen behöver kommunen bryta den takt på 

nettokostnadsutveckling som nu är aktuellt. 

Förvaltningen föreslår att det inom ramen för nämndernas uppdrag att identifiera åtgärder 

tydliggörs realiserbara åtgärder som möjliggör som sämst ett 0 resultat för 2024. Det innebär 

med stöd i nu lämnad årsprognos att kostnadsanpassningar motsvarande 6,8 miljoner kronor 

behöver identifieras och uppnås under 2024. 
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I enlighet med kommunens regler behöver samtliga nämnder ansvara för att säkerställa att 

verksamheterna ryms inom de beslutade ekonomiska ramarna. Det är tydligt att det i nuläget inte 

finns de marginaler i en positiv utveckling av skatteintäkter och generella statsbidrag som 

tidigare bidragit till att skapa ekonomisk balans. Samtliga nämnder med negativa 

budgetavvikelser behöver säkerställa åtgärder för att minska den ekonomiska obalansen för 

innevarande år. 

Beslutsunderlag 

Ks § 120/2024 

Tjänsteskrivelse 30 maj 2024 

Kvartalsrapport per 31 mars 2024 – hela kommunkoncernen 

Ubn § 100/2024  

Von § 63/2024  

Sbn § 79/2024  

Bmn § 25/2024  

Kfn § 21/2024  

Ks § 97/2024  

 

Yrkande 

Per Sverkersson (S) och Marie Wilén (C) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. 

 

Delges 

Samtliga nämnder 

Kommunfullmäktiges revisorer
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Kf § 54 Dnr KS/2024:72 253 

Försäljning av fastigheten Ösby 1:66 
 

Kommunfullmäktiges beslut 

 Ge Hebyfastigheter AB tillstånd att försälja fastigheten Ösby 1:66, Vittinge gamla skola. 
 

Sammanfattning 

Hebyfastigheter AB har efter styrelsens hantering av ärendet vid sitt sammanträde den 30 maj 

2024 inkommit med en begäran om försäljning av fastigheten Ösby 1:66. Aktuell fastighet har 

ersatts av Vittinge skola som överlämnats till verksamheten i maj 2024. Enligt kommunens 

lokalförsörjningsplanering föreligger inget verksamhetsmässigt behov av aktuell fastighet. 

Förvaltningen förordar därför att Hebyfastigheter AB ges tillstånd att försälja aktuell fastighet i 

enlighet med deras begäran. 

 

Beslutsunderlag 

Ks § 123/2024 
Tjänsteskrivelse, 31 maj 2024 
Hemställan, Hebyfastigheter AB, 30 maj 2024 
 

 

Yrkande 
Caroline Gille (M) och Marie Wilén (C) yrkar bifall till beslutet. 

 

Delges 

Hebyfastigheter AB 
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Kf § 55 Dnr KS/2024:58 104 

Ansökan om partistöd 
 

Kommunfullmäktiges beslut 

 Ansökningarna om partistöd från Moderaterna, Miljöpartiet, Kristdemokraterna, 
Centerpartiet, Socialdemokraterna och Sverigedemokraterna beviljas och utbetalning sker i 
enlighet med bestämmelserna i reglementet för partistöd. 

 

Sammanfattning 

Ansökan om och redovisning av 2023 års lokala partistöd har inkommit från Kristdemokraterna, 

Centerpartiet, Socialdemokraterna och Sverigedemokraterna.   

Enligt kommunallagen 4 kap 29 §, får partistöd ges till de politiska partier som är representerade 

i fullmäktige och som är juridiska personer. Ett parti är representerat om det har fått mandat i 

fullmäktige för vilket en vald ledamot är fastställd enligt 14 kap. Vallagen (2005:837). 

Heby kommuns reglemente för partistöd uppgår anslaget för partistöd till 30 % av föregående års 

prisbasbelopp multiplicerat med antalet beslutande ledamöter i fullmäktige. Av anslaget fördelas 

8 % lika över partierna som ett grundstöd. Resten fördelas på antal mandat för vilket en vald 

ledamot är fastställd enligt 14 kap vallagen (2005:837). Varje mottagare av partistöd ska årligen 

för perioden 1 januari – 31 december till fullmäktige inlämna redovisning av hur allt partistöd 

använts, både det som har mottagits för det senaste året och det som eventuellt sparats från 

tidigare år. Redovisningen ska ges in till Heby kommun senast den 30 juni varje år. Partistöd ska 

inte utges till parti som underlåter att lämna redovisning inom föreskriven tid. 

Kommunfullmäktige kan vid undermålig redovisning, efter yttrande från aktuellt parti, besluta att 

inte betala ut partistöd. 

Kommunfullmäktige föreslås besluta betala ut partistöd för år 2024 enligt 1 § i reglemente för 

partistöd i Heby kommun. 

Beslutsunderlag 
Ks § 135/2024 
Ks § 116/2024 
Redovisning av föregående års lokala partistöd och granskningsintyg, M 
Redovisning av föregående års lokala partistöd och granskningsintyg, MP 
Redovisning av föregående års lokala partistöd och granskningsintyg, KD 
Redovisning av föregående års lokala partistöd och granskningsintyg, S 
Redovisning av föregående års lokala partistöd och granskningsintyg, C 
Redovisning av föregående års lokala partistöd och granskningsintyg, SD 
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Kf § 56 Dnr KS/2024:69 006 

Sammanträdesdagar 2025 
 

Kommunfullmäktiges beslut 

 Kommunfullmäktiges sammanträdesdagar för år 2025 fastslås enligt följande 
 11 februari  
 8 april 
 18 juni 
 23 september 
 28 oktober 
 25 november 
 17 december 

Sammanfattning 

Kommunfullmäktige har att fastslå sina sammanträdesdagar för år 2025. Datumen är framtagna 

för att inte krocka med den regionala nivån och för att stämma överens med vad som regleras i 

kommunallagen vad gäller redovisning och ekonomisk planering. Kommunfullmäktiges 

planering ligger sedan till grund för hur kommunstyrelsen och nämnderna planerar sina 

sammanträdesdatum.  

Kommunfullmäktige sammanträder på tisdagar förutom 18 juni (onsdag) och 17 december 

(onsdag) för att det inte ska bli för snävt med tid i beredningen från kommunstyrelsen upp till 

fullmäktige. 

 

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse 30 maj 2024 

 

 

Delges 
Kommunfullmäktiges revisorer 

Kommundirektör 

Nämndsekretariatet  

 

 

  



PROTOKOLLSUTDRAG 
2024-06-11 
Kommunstyrelsen 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 25(29) 

Kf § 57 Dnr KS/2024:47 812 

Anmälan av nya medborgarförslag 
 

Kommunfullmäktiges beslut 

 Medborgarförslaget Friskvårdssatsning i Harbo, överlämnas till Kultur och fritidsnämnden för 
beslut.  

 

Sammanfattning 

Harbo IF har inkommit med ett medborgarförslag om att Heby kommun tillsammans med Harbo IF 
ska bygga ett förråd i änden på gymnastiksalen i Harbo. Detta för att möjliggöra förvaring av 
spinningcyklar och annat så att föreningen kan utöka möjligheterna till att bedriva 
friskvårdsverksamhet som bland annat riktar sig till äldre.  

 

Beslutsunderlag 

Medborgarförslaget Friskvårdssatsning i Harbo 

 

Delges 
Kultur och fritidsnämnden 

Motionären 
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Kf § 58 Dnr KS/2024:74 280 

Anmälan av nya motioner 
 

Kommunfullmäktiges beslut 

 Motion om övervakningskameror på platser för valaffischer överlämnas till kommunstyrelsen om 
beredning. 

 

Sammanfattning 

Hans Göran Björk (KD) föreslår i motion om övervakningskameror på platser för valaffischer att 
kommunen kan motverka den vanligt förekommande vandaliseringen av valaffischer med en enkel 
kameraövervakning på de platser som valaffischering får göras. I motionen yrkar Hans-Göran Björk 
att kommunen i god tid ansöker om tillstånd till kameraövervakning på de platser där partier är 
anvisade att affischera, senast i god tid inför valet 2026, och att kommunen investerar i prismässigt 
förmånlig utrustning för ändamålet.  

 

Beslutsunderlag 

Motion om övervakningskameror på platser för valaffischer 

 

Delges 

Kommunstyrelsen 
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Kf § 59 Dnr KS/2024:20 102 

Avsägelser 
 

Kommunfullmäktiges beslut 

 Marita Neteborn (SD) entledigas som revisor i Heby rid- och utställningsanläggning.  

 

 

Beslutsunderlag 

Avsägelse, 14 juni 2024 

 

 

Delges 
M Neteborn 

Heby rid- och utställningsanläggning 
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Kf § 60 Dnr KS/2022:82 102 

Övriga val 
 

Kommunfullmäktiges beslut 

 Ann-Christin Grattback Åkerblom (S) utses till ersättare i utbildningsnämnden för perioden fram 
till 31 december 2026. 

 Marga Karttunen (SD) utses till revisor i Heby rid och utställningsanläggning för perioden fram 
till 31 december 2026. 

 Gunilla Bandolin (MP) anmäls som ny insynsrepresentant i kultur- och fritidsnämnden för 
perioden fram till 31 december 2026. 

 

 

Beslutsunderlag 

Kf § 37/2024 

 

 

Delges 
Utbildningsnämnden 

A-C Grattback Åkerblom 

M Karttunen 

Heby rid- och utställningsanläggning 

G Bandolin 

Kultur- och fritidsnämnden 

FMS 
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Kf § 61 Dnr KS/2024:52, KS/2024:41, KS/2024:1, KS/2022:82 041, 042, 105, 102 

Anmälningsärenden 
 

Kommunfullmäktige tackar för informationen.  

 

Sammanfattning 

Följande handlingar föreligger: 

 Ks § 124 Mål och budget, plan 2025-2026 preliminära ramar + bilaga 
  
 Ubn § 80 Individuellt alternativ i egen regi + utredning 
  
 Kvartalsrapporter för: 
 Samhällsbyggnadsnämnden 
 Kultur- och fritidsnämnden 
 Kommunstyrelsen 
 Utbildningsnämnden 
 Vård- och omsorgsnämnden 
 Bygg och miljönämnden 
  
 Valnämndens protokoll 9 juni 2024 
 Valnämndens protokoll 12 juni 2024 
  
 Beslut om efterträdarval, Länsstyrelsen i Upsala län 

 

 

 

 

 

 


